
ANacionalA7Diari d’Andorra Dimarts, 27 de març del 2012

PELLETSPELLE

BIOMASSA

OCARIZ ARIZ & CALOR&

H E R R A J E S

ESTUFES 
ECOLÒGIQUES, 
SOSTENIBLES 
I ECONÒMIQUES

El grup parlamentari socialde-
mòcrata va acordar ahir presen-
tar en breu una proposició de llei
“de suport a l’activitat econòmi-
ca” que comporti la “congelació
de les comissions de les entitats
bancàries”. El president del grup,
Jaume Bartumeu, va afirmar que
la decisió dels bancs de carregar
un 0,5% a les transaccions fetes
amb targetes de crèdit del Princi-
pat ha estat el detonador de l’ac-
ció legislativa que pretén dur a
terme el PS. I que els pròxims
dies s’estudiarà quin abast pot
arribar a tenir atès que en les re-
solucions legislatives que “van a
favor de la ciutadania s’acostuma
a acceptar la retroactivitat”. D’a-
questa manera Bartumeu va dei-
xar la porta oberta a demanar
que es deixin sense efecte altres
cobraments que duen a terme els
bancs i que a hores d’ara graven
en excés el teixit empresarial, se-
gons el president parlamentari
socialdemòcrata.

Bartumeu va qualificar d’“es-
candalosament inadmissible” la
decisió dels bancs d’aplicar la co-
missió a les operacions amb tar-
geta. I va comparar la proposició
que el PS pretén elaborar i pre-
sentar al Consell amb la iniciativa
legislativa ja acordada d’impedir
l’increment del preu dels lloguers
dels habitatges i els aparcaments.
Per llei, aquests preus estan con-
gelats. “Per la mateixa regla de
tres”, va dir el parlamentari social-
demòcrata entre taxativament i
irònicament, es podria fer el ma-
teix amb les comissions bancà-
ries. El líder del PS va fer aquestes
manifestacions en el marc d’una

compareixença per presentar uns
canvis a la Llei de tinença d’ani-
mals en què va acabar sent qües-
tionat per tots els temes d’actuali-
tat parlamentària. Així, quan se li
va demanar per la satisfacció
mostrada pels consellers de De-
mòcrates per Andorra (DA) pel
fet d’haver incrementat en les es-
menes l’IVA bancari previst en la
proposició del PS, Bartumeu va
afirmar que “se m’escapa el riure”.
I hi va afegir: “Poden [DA] estar
orgullosos del que vulguin, però

totes les normes que estan pro-
movent van a favor d’un sector
concret i en contra de la ciutada-
nia”. I va posar l’exemple de la
darrera emissió de lletres del tre-
sor, que només podran subscriu-
re els bancs o la retribució que el
Govern va acordar respecte els
interessos bancaris.

Quant al conjunt de les esme-
nes presentades per DA a la pro-
posició de l’IVA, Bartumeu va
afirmar que ni el fet que s’apro-
vessin totes no desvirtuaria la
proposta socialdemòcrata per-
què “essencialment” el que es
pretenia era eliminar la multipli-
citat d’impostos indirectes. Això
sí, va lamentar que s’estableixin
al seu parer un excés d’exemp-
cions que poden “perjudicar els
ingressos de la caixa de l’Estat” i
la credibilitat del país.

Els socialdemòcrates consideren “escandalosament inadmissible” la decisió dels bancs
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Els consellers del PS han

acordat elaborar una

proposició de llei que

establiria la congelació de

les comissions bancàries,

que Bartumeu considera

del tot “inadmissibles”.
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El PS va entrar ahir a tràmit parla-
mentari una proposició de llei de
modificació de la Llei de tinença
i de protecció d’animals per tal
d’equiparar als gossos pigall tots
els animals d’assistència a perso-
nes necessitades.
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Bartumeu es va mostrar, ahir, en
el fons, totalment d’acord a supri-
mir el Consell de l’Audiovisual,
que és “un organisme absoluta-
ment prescindible”. I que només
serviria “per retribuir generosa-
ment els seus membres”.
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El líder parlamentari socialdemò-
crata també va ser qüestionat
pel criteri de Govern sobre la
proposició de llei relativa a la
nacionalitat. “Poc hi tenim a
dir”, va afirmar un Jaume Bartu-
meu que va afegir-hi que el text
és una mostra “del doble dis-
curs de DA”. Bartumeu va recor-
dar que una vegada presentada
la proposició, “Toni Martí i molts
consellers de DA” van mostrar
el seu acord a la iniciativa. Però
“Toni Martí no representa la ma-
joria de DA en aquesta qüestió”.
Segons el president del grup
parlamentari socialdemòcrata,
la formació demòcrata cada ve-
gada estaria “més escorada a
la dreta”. Respecte del criteri
pròpiament dit, Bartumeu va
afirmar que “és lamentable si
l’excusa per no acceptar la re-
baixa de la nacionalitat és la vin-
culació amb les negociacions
amb la UE, que sempre s’han
dut a pas de tortuga”.

“Toni Martí no
representa la
majoria de DA”


